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Zprávy z radnice

Úvodník starosty města

Krásný konec léta vám přeji, milí čtenáři zpravodaje. Otevíráte právě 
číslo, které vzniklo na přelomu podzimu a léta roku 2021, roku, kdy jsme 
investovali a stavěli, jako nikdy předtím. 

Naše děti už nastoupily do školy, která má dnes místo části půdy úplně 
nové učebny, škola má bezbariérový přístup a také novou střechu. Možná 
ještě v učebnách ani nebyly, protože nábytek a vybavení za několik mili-
onů korun má dorazit teprve v první polovině září. Věřím, že děti budou 
mít to štěstí a zažijí ve škole normální školní rok. Bylo by už opravdu tra-
gédií, kdyby opět (libovolné) ministerstvo pár dní dopředu spustilo cha-
otická opatření a experimenty s docházkou, distanční výukou, střídavou 
výukou, testováním a podobnými zmatky, které jsme mohli zažívat v loň-
ském roce. Nu, budeme doufat. 

Stavba ve škole není poslední novinka. Po letech snažení se také u nás 
otevírá výtvarný obor ZUŠ, z čehož mám obrovskou radost. Dlouho jsme 
s ředitelem ZUŠ Martinem Vaverkou řešili, jestli je možné do našeho 
města i tuto část výuky umělecké školy dostat. A teď tu možnost konečně 
máme. ZUŠ bude fungovat v bývalých dílnách, ze kterých bude pro tyto 
potřeby prostorný ateliér. 

Mimo školy také končí stavba Sokolovny. Budova je zkolaudována 
a teď nás čeká provoz, ale o tom více v samostatném článku. Já osobně 
jsem rád, že jsou stavební práce u konce. 

Sokolovna pro mne byla zvláštním úkolem. Město ji začalo řešit již 
v roce 2012 a hodně let jsme jen řešili, co s tím barákem dělat. A když se 
podívám do historie, převážně jsem zastával jiný názor než většina zastu-
pitelů. Ani dnes asi nemůžu s čistým svědomím tvrdit, že záchrana budo-
vy, která nás stála cca 60 milionů korun (30 milionů úvěr, 30 milionů do-
tace), bylo to nejlepší, co jsme mohli pro rozvoj kultury a sportu v našem 
městě udělat. Ovšem málokteré rozhodnutí je černobílé. K demokracii pa-
tří jej přijmout a zrealizovat nejlépe, jak to jde. To se myslím podařilo. 

Bylo to v posledním roce a půl vždy několik hodin práce týdně, a vlast-
ně vše jelo termínově nadoraz. V tomto ohledu byla stavba velmi nekom-
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fortní, podmínky dotace byly tvrdé, a myslím, že s nimi ještě v budoucnu 
budeme dost bojovat. Komplikací byla i zvláštní spolupráce na fi nanco-
vání stavby, kdy žadatelem o dotaci je TJ Sokol, přes něj přichází přibliž-
ně polovina peněz z prostředků ministerstva, druhou polovinu platí měs-
to z úvěru. Nicméně, je to fajn příležitost, nový začátek, který snad bude 
celkovým rozvojem našeho města. 

Teď to bude totiž hlavně na nás všech, jak stavbu za 60 milionů doká-
žeme využít. Město už bude jen správcem. Správcem, který sice část akcí 
chce pořádat, ale jinak bude jen zajišťovat to, aby budova byla připrave-
na pro jiné. Znovu tedy vyzývám k tomu, abyste ji používali – podmínky 
najdete v dalším příspěvku a každý, kdo má zájem někdy část Sokolovny 
použít, má tu možnost. 

Kdo mě zná, je mu jasné, že já to s útratou na plese nevytrhnu a parket 
také moc neošoupu. To už teď musí převzít jiní. 

Jan Brožek

INFORMACE ZE ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA MĚSTA ČERNOVICE 

dne 11. 8. 2021

zastupitelstvo schválilo:
• pořadí pro přidělení bytu v 1NP v lihovaru
• výši nájemného v sociálních bytech v lihovaru na 87,- Kč/m2

• uzavření dodatku ke smlouvě o dílo s fi rmou TN Stav Pelhřimov (opra-
va ČOV)

• pronájem nebytových prostor v 1. NP domu čp. 288 v Černovicích 
MVDr. Janu Vobrovi a ve 2. NP pí Janě Chválové, výše nájemného dle 
usnesení č. 106/2012

• nákup 1.000 t asfaltového recyklátu od fi rmy PORR za cenu 100,- Kč/t
• prodej pozemku p. č. 2112/5 v k.ú. Černovice u Tábora za cenu v místě 

obvyklou 650,- Kč/m2, se zřízením předkupního práva a ujednání vý-
hrady zpětné koupě pro město Černovice 

• záměr směny pozemku 3825 v k.ú. Černovice u Tábora
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• záměr prodeje části pozemku č. p. 479/1 v k. ú. Střítež u Černovic o ve-
likosti maximálně 79 m2

• záměr prodeje pozemku č. p. 4947/3 v k. ú. Černovice u Tábora
• uzavření smlouvy o budoucí smlouvě s EG.D. a.s. o zřízení věcného bře-

mene (souhlas s umístěním distr. zařízení – Černovice, KS094, Pravda 
– kabel NN)

• převod fi nančních prostředků 75.000,- Kč pro TJ Sokol Černovice na se-
čení a údržbu fotbalového hřiště

• příspěvek 1.500,- Kč pro děti, které nastoupí do 1. třídy ZŠ Černovice
• rozpočtové opatření č. 8

zastupitelstvo stanovilo:
• cenu v místě obvyklou za prodej pozemků z majetku města takto: 1) za-

stavěný pozemek: 1.000,- Kč/m2, 2) pozemek bez zvláštního významu: 
200,- Kč/m2

zastupitelstvo souhlasilo:
• s prodejem ojetého automobilu Škoda Pick-Up DFF obálkovou metodou 

nejvyšší nabídce

zastupitelstvo uložilo starostovi:
• připravit návrh obecně závazné vyhlášky o stanovení koefi cientů pro vý-

počet daně z nemovitostí, se stanovením místního koefi cientu ve výši 2

zastupitelstvo vzalo na vědomí:
• rozpočtové opatření č. 7

Do úplného znění zápisů ze zasedání zastupitelstva mohou u MěÚ Čer-
novice nahlédnout občané starší 18 let s trvalým pobytem ve městě Čer-
novice, dále fyzické osoby starší 18 let vlastnící nemovitost na území měs-
ta Černovice, a rovněž cizí státní občané starší 18 let s trvalým pobytem 
ve městě Černovice, o nichž tak stanoví mezinárodní smlouva, kterou je 
Česká republika vázána a která byla vyhlášena.
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Pozvánka na slavnostní otevření Sokolovny 
a první pouťovou zábavu 18. 9. 2021

Sokolovna si zaslouží pěkné a příjemné otevření – a to jsme naplá-
novali na sobotu 18. 9.

A co se bude dít? Zatím vám prozradím jen to, že přes den bude 
v Sokolovně něco k vidění, večer se bude tancovat.
Pro více informací sledujte plakáty v Černovicích.

Jak bude fungovat dál provoz Sokolovny? 

Zastupitelstvo vedlo o tom, jak bude dál Sokolovna provozována, dost 
dlouhé diskuse. Zatím bohužel bez výsledku, ale jestliže se máme o Soko-
lovnu nějak starat, musí to podle mne být podle jasných pravidel. Snažím 
se prosadit v zastupitelstvu fungování v rámci těchto principů:

1) Nezávislost a nestrannost
Aby Sokolovna byla co nejvíce využita, mělo by se o její provoz starat 

město. Přestože z důvodů dotačních bylo nutné Sokolovnu pronajmout TJ 
Sokol, není dobré, aby Sokol byl i správcem a provozovatelem. Provoz to-
tiž bude značně ztrátový, nemá smysl si nalhávat opak. Ročně nás bude 
stát provoz řádově statisíce korun, a přenést toto břemeno celé na spolky 
není správné. Všechna podobná zařízení jsou ztrátová a snahy o úspory 
vedou jen k tomu, že nejsou využívána. V budovách musíte topit, svítit, 
opravovat je. A jen tehdy, když to děláte, mají lidé zájem je využívat. 

Proto bude správcem budovy město, které zajistí stejné podmínky pro 
všechny. 

Nezávislost a nestrannost je také v tom, že klubovny i sál může využí-
vat každý. Je s tím ale spojena nevýhoda, že například pionýři nebudou 
mít svou vyhrazenou klubovnu. Bohužel, pokud postavíte dům pro čin-
nost spolků a kluboven v něm je méně, než máte spolků, nemůžete dát 
každému místnost jen pro sebe. Jsem si vědom toho, že to je nekomfortní, 
ale nevidím nyní jiné řešení. A hlavně nevidím řešení do budoucna. Co 
když vznikne kroužek dejme tomu mykologů? Proč by se nemohl schá-
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zet ve stejné místnosti, ale v jiný den? Pokud místnosti vyhradíme, budou 
v provozu 2 hodiny týdně, zbylých 166 hodin za týden budou prázdné. To 
není efektivní a město si takový provoz dovolit nemůže. 

2) Přehlednost a předvídatelnost
Zastupitelstvu jsem předložil souhrn pravidel, jak by se měl kdo chovat 

a jak by měly být jednotlivé prostory zpoplatněné. Ceny jsou symbolic-
ké, ale nějaké myslím mít musíme. Do muzea nechodíte zadarmo, když 
jdete hrát tenis, taky platíte kurty. Sokolovna je tělocvična a zázemí jako 
každé jiné. 

Dlouho jsme diskutovali o různých slevách, úlevách nebo odpuštění po-
platků. Byl jsem proti tomu. Chápu argumenty, které byly předneseny 
proti, tedy že by TJ Sokol měl mít část hodin zdarma, případně, že by ho-
diny zdarma měly mít všechny činnosti s mládeží. Mou argumentací je, 
že pokud má spolek zaplatit 50 Kč za hodinu klubovny, nebo 150 Kč za 
hodinu sálu, měli by se vybírat takové peníze, které to zaplatí. Jestliže ně-
kdo povede na sále hodiny tance, na které mu přijde třeba 10 lidí, od kaž-
dého z nich vybere 15 Kč jako poplatek za sál. Za to má zatopeno, uklize-
no, čisté záchody, a když odejde, jen zhasne a o nic se nestará. 

A co mládež? Město má od roku 2014 program, ve kterém dává na čin-
nost s mládeží peníze – dokonce každý rok větší. Tento program přináší 
spolkům jasný a předvídatelný příjem, přesné podmínky každý rok pro-
jednává zastupitelstvo. V příštím návrhu programu zakomponuji příspě-
vek na nájem v Sokolovně, který by měl spolkům ty peníze vykrýt. 

Není to jen přendávání peněz z jedné kapsy do druhé? Dám peníze spol-
kům, aby mi je pak daly zpět? Jistě, ale pomůže nám to se vyhnout pod-
fukům či rozhodování, co je a co není akce pro mladé. 

Vezměte si situaci, že si na Sokolovnu přijde zacvičit parta dětí s rodiči 
během léta, kdy venku prší. Část jich je z Černovic, ale taky tam mají pří-
buzné z Prahy. Polovina dětí, polovina dospělých. Je to akce pro děti, nebo 
není? Je to pro místní, nebo není? 

Nebo jiný příklad – třeba se Sokolovna zalíbí někomu z Obrataně. Řek-
ne nám, že by chtěl vést kroužek baletu. Zeptá se na cenu a zase bychom 
stáli před otázkou, jak mu to účtovat. Pokud bychom řekli, že ne, jsi z Ob-
rataně, a těm to dáváme za dvakrát tolik, co udělá? Sežene si někoho 
z Černovic, kdo to „vezme na sebe“. A bude v tom zmatek, švindlování 
a zbytečné hádky o to, kdo to zneužívá. 
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Díky jasnému ceníku je hned zřejmé, že pokud si budete chtít udělat 
oslavu narozenin v jedné z kluboven, bude vás to stát tolik a tolik. Žádné 
dohady, ceny mírné, přijďte Sokolovnu použít, my budeme rádi. 

3) Flexibilita
I když jsou podmínky nějak zpracované, stejně praxe ukáže jejich sla-

biny. Počítejte s tím, že město bude v nejbližší budoucnosti hodně pečlivě 
sledovat, co je nastavené správně a co není. A když narazíme na nějaký 
problém, budeme podmínky měnit. Ale stále bych rád držel to, že pod-
mínky budou stejné pro všechny. Z důvodů, které jsem vyjmenoval v bo-
dech předchozích. 

A jak to tedy bude fungovat? Kolik budeme platit?
Současný návrh počítá s tím, že například za 1 hodinu sálu zaplatíte 

150 Kč, za jednu hodinu klubovny 50. 
Pokud chcete některý z těch prostorů na celý den, je cena 500 Kč za klu-

bovnu, a například sál na ples by stál 5000 Kč (záleží dále, jaké další pro-
story budete pro sál dále potřebovat). Nepočítají se žádné energie, voda, 
to vše je v ceně. Naopak v ceně není úklid, současný návrh pravidel počítá 
s tím, že buď po sobě uklidíte (a správce to zkontroluje, že jste uklidili tak, 
jak to má být), nebo si úklid objednáte od nás za předem danou cenu. 

Více nemá smysl nyní rozepisovat, protože jde o návrh, který může za-
stupitelstvo rozcupovat na kousky a stanovit pravidla jiná. Přijměte omlu-
vu za to, že pravidla dnes neexistují, ovšem čeká nás na Sokolovně ještě 
hodně sezón, tak to snad nebude fatální zdržení. 

Jan Brožek

Poděkování za odvedenou práci

Jak již možná víte, na konci srpna skončila svou práci na našem úřadě 
paní Mgr. Jarmila Kořínková, která fungovala jako tajemnice od roku 2015 
(shodou okolností pracovala na našem úřadě přesně 6 let, od 1. 9. 2015). 
Chtěl bych jí za celé město poděkovat za práci, kterou pečlivě odváděla celé 
roky, a popřát mnoho štěstí a úspěchů v další etapě života. 

Jan Brožek, starosta města
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Ohlédnutí za letošním ročníkem Černovicka

Tak je to zase za námi. 7. 8. 2021 jsme se sešli na tržišti, abychom se 
pobavili, a zase se to podařilo. Děkuji všem, kdo se podíleli na přípravě, 
a stejně tak děkuji těm, kteří se přišli jen bavit. 

Uvidíme se zase za rok, tentokrát 6. 8. 2022!

Náprava chyb 

Uveřejňování článků o černovické historii (a jejich počet už překročil 
stotřicítku) je snad zajímavé pro čtenáře, ale i pro autora. Mnohé reakce 
na ně přinášejí další a další fakta, mezi nimi několikrát i opravy. Některé 
jsem už do článků v Černovicku i do doplňovaného rukopisu knihy Čer-
novice rok po roce zaznamenal. Dnes chci zmínit tři letošní podnětné při-
pomínky a opravit tak své původní články. 
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Pan Ladislav Paďourek opravil mou domněnku o poloze pohodnice 
v Chrasti u Svatavy. Když jsem vylíčil pozůstatky po zbořené budově, 
zaměnil jsem je chybně za pozůstatky po cihelně. Zmátlo mne při osobní 
prohlídce obou míst, že ve skutečné cihelně blíže Chrasteckého rybní-
ku se zachoval jakýsi kovový pult a žádné cihly a naopak po zbořenině 
pohodnice jižněji blíže k silnici ze Svatavy na Lidmaň zbylo hodně ci-
hel, dnes již zarostlých náletovými dřevinami. Místo stejně chybně jako 
já pár let předtím popsal tehdy 94letý pamětník Viktor Mansfeld ve svém 
vyprávění na internetu. Tudíž to pro budoucno opravuji. 

Pánové Ing. Karel Nejedlý a Ing. Ladislav Krajíc PhD., oba pochá-
zející z černovických rodů, doplnili moje znalosti o rodu Hrdličků o ne-
známou skutečnost, která vysvětlila podiv nad tím, že statkář Antonín 
Hrdlička se stal předsedou Jednotného zemědělského družstva. Byl 
k tomu donucen Státní bezpečností, která na anonymní udání našla na 
přelomu let 1956/1957 pod podlahou na půdě domu čp. 24 balík zplesni-
vělých kůží, který si tam za války ukryli Schönbachovi a pak se na něj za-
pomnělo. Při hrubém zásahu mladší vykonavatel prohlídky dokonce vy-
hrožoval Antonínovi vyražením zubů. Ten odpověděl, že to půjde těžko, 
když už mu je dříve za války vyrazilo gestapo (nacistická státní policie). 
Za „zatajování surovin důležitých pro národní hospodářství a sabotáž pro-
ti lidově demokratickému státu“ hrozila StB vysídlením z obce, zabave-
ním veškerého majetku a vězením v trvání 5-7 let. Hrozbu se pomocí na-
jatého advokáta podařilo odvrátit směnou za to, že Antonín přijme funkci 
předsedy právě zakládaného JZD, o kterou nikdo nestál, a bude potrestán 
„jen“ vězením půldruhého roku s tříletou podmínkou. Družstvo bylo pod 
nátlakem na další členy založeno 30. července 1957. V jiném světle se tak 
jeví i Hrdličkovo doporučované scelování půdy, v městské kronice zapsa-
né při schůzi v dubnu 1946, kdy byl zemědělským referentem Národního 
výboru. Možná jako sociální demokrat doufal v rozumnější pospolité hos-
podaření v duchu nekomunistického, občanského družstevnictví. Pan Ne-
jedlý uvedl jako ironické dokonání posametové „spravedlnosti“ to, že po 
rozpadu družstva bylo důchodci Hrdličkovi znemožněno požívat výhody 
levnějších obědů, protože nikdy nepodepsal přihlášku do JZD a tudíž ne-
byl právoplatným členem. 

Navíc oba pánové objasnili i další otázku, kterou jsem považoval - při 
současném zpřístupnění matrik obvykle jen do roku 1900 – za nevylušti-
telnou. Antonín Vilém Hrdlička měl s Karolínou Šelepovou ještě dceru 
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Antonii, která se narodila 18. 5. 1895 v Hojovicích (matrika fary Mnich) 
a dítě legitimováno (uznáno za manželské) 23. 11. 1897. Antonie se potom 
provdala za Aloise Šuchmu, provozovali v domě č. 24 obchod se smíše-
ným zbožím. Zemřela zde téměr stoletá 24. ledna 1994. 

A do třetice jsem chybně přečetl jméno ženicha Rosálie Hrdličkové. 
V matrice je zapsán Jan Benda, kterého jsem kvůli matrikářově škrabopi-
su přečetl jako Jan Brudna. Ale omylu se dopustil i matrikář, správně se 
stupčický statkář jmenoval Ludvík Benda.

Největším přínosem však bylo, že mne podrobněji seznámili s událostmi 
na konci války a dokonce mi poskytli text brožurky, kterou vydal svědec-
tví hned 20. 6. 1945 řídící učitel a redaktor Hasičských rozhledů z Havlíč-
kova Brodu Václav Dřevo v brožurce Terezín Malá pevnost, Dějiny cely 
44 – cely smrti (Svoboda Havlíčkův Brod 1945). V brožuře jsou všichni 
tři černovičtí muži rolník Antonín Hrdlička, holič Rudolf Cimpa a čet-
ník Antonín Janík uvedeni jako vězni cely smrti č. 44 a navíc prošlí také 
od začátku prosince 1944 do 2. dubna 1945 celou č. 38, která byla stej-
ně hrůzná. Nesměli pracovat, po pokusu trojice vězňů o útěk dne 3. břez-
na byli tito a nejméně 3 další zastřeleni, někteří byli donuceni ukameno-
vat jiného spoluvězně, cela byla zazděna až na otvor velikosti cihly, takže 
se zbývajících 80 mužů měsíc neustále dusilo. Všichni tři byli 22. února 
1945 odsouzeni k trestu smrti spolu s dalšími dvěma černovickými: uči-
telkou Bertou Dvořákovou a strojníkem Josefem Bílým. Mezi vězněnými 
v téže cele č. 44 byl i řídící učitel z Bořetína (a předtím ve Vlkosovicích) 
Jaroslav Šmol, v Terezíně byl vězněn od 16. ledna do 27. dubna 1945. Bílý 
unikl osudu sebevraždou, ostatní se štěstím přežili. Antonín Hrdlička byl 
podle kartotéky gestapa propuštěn 1. května a podle vlastního vyprávě-
ní 4. května 1945 z Malé pevnosti v Terezíně. Bylo to při akci Červeného 
kříže, který zorganizoval záchranu těžce nemocných. Po převozu do ne-
mocnice Na Bulovce vážil 38 kg a pražští příbuzní ho z obavy před dalším 
nevypočitatelným jednáním nacistů převezli tramvají 5. května do svého 
bytu na Pankráci. Tam se – znovu se štěstím – celá rodina právě 1. května 
zvoleného jednatele Sdružení černovických rodáků v Praze Josefa Nejed-
lého dožila osvobození.

Jiří Turek
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VOLBY DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY 
PARLAMENTU ČR

se uskuteční ve dnech 8. a 9. 10. 2021. Hlasování proběhne v pátek 8. 10. 
2021 od 14:00 do 22:00 hod. a v sobotu 9. 10. 2021 od 8:00 do 14:00 hod. 
Volební místnosti budou opět umístěny v budovách MěÚ Černovice (vo-
lební okrsek č. 1), víceúčelové zařízení (KD) Dobešov (volební okrsek č. 
2) a bývalá škola Benešov (volební okrsek č. 3). 

Hlasovací lístky budou voličům dodány nejpozději 3 dny před prvním 
dnem voleb, volič je může obdržet také přímo ve volební místnosti. 

 Dle aktuální situace může být opět nařízeno použití ochranných pro-
středků dýchacích cest ve volebních místnostech, případně umožněn 
zvláštní způsob hlasování v souvislosti s karanténními opatřeními. 

Volič, který se z (jiných) zdravotních důvodů nebude moci dostavit do vo-
lební místnosti, může požádat, aby ho členové okrskové volební komise na-
vštívili s přenosnou volební schránkou. Požádat lze předem na MěÚ Černo-
vice – tel. 565492102, nebo ve dnech voleb přímo okrskovou volební komisi.

Volič, který bude chtít hlasovat mimo místo svého trvalého pobytu, 
může požádat o vydání voličského průkazu, který mu umožní hlasovat 
v kterékoliv volební místnosti na území ČR nebo na zastupitelském úřadě 
ČR v zahraničí. Žádost o voličský průkaz lze doručit příslušnému úřa-
du poštou (ověřený podpis) nebo datovou zprávou do pátku 1. 10. 2021, 
případně osobně do středy 6. 10. 2021 do 16:00 hod.

Aktuální informace a podrobnosti k volbám najdete na úřední desce 
MěÚ Černovice a na stránkách www.mestocernovice.cz

 Mgr. Jarmila Kořínková, MěÚ Černovice

Poděkování

Rád bych poděkoval panu Řeháčkovi za perfektně připravený výlet 
s černovickými turisty dne 20.–22. srpna 2021 do Humpolce. Měl jsem 
možnost poznat zajímavé pamětihodnosti tohoto krásného města. Velké 
díky Petr Kropáček.

Moje krédo: „Carpe diem“ (užívej dne)
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Záplava plastů jako další efekt pandemie
– i v Černovicích

COVID 19 změnil svět i v jiných 
věcech, a jeden nás asi teď bude ješ-
tě dlouho trápit – obrovská vlna pro-
dukce plastů. Některé příčiny jsou 
očividné, některé jsou složitější. 

První důvod napadne každého 
– máme tendenci produkovat věci 
jednorázové, aby nedošlo ke kon-
taminaci COVIDem. Nárůst pro-
dukce je enormní, až si to nedoká-
žeme příliš představit – například 
roušek, které jsou také částečně 
z plastů, se za loňský rok vyrobilo 
100 miliard. 

Lidstvo už za dobu masivní pro-
dukce plastů, cca od roku 1950, vy-
produkovalo 6,3 miliardy tun plas-
tových odpadů, a jen asi 9% bylo 
někdy zrecyklováno. Zbytek skon-
čil na skládkách, nebo v oceánech. 

Ale pandemie plastů má s pan-
demií nemoci i další provázanost 
– ropný průmysl potřebuje prodá-
vat. Zpomalená poptávka způso-
bila menší odbyt ropy do tradič-
ních využití (doprava atd.), hledají 
producenti další způsoby využití. 
Cena ropy tak klesá a s ní se zlev-
ňuje i výroba plastů – a chrlí se ji 
jich proto víc a víc. Což paradoxně 
znesnadňuje recyklaci. Když totiž 
můžete dostat něco nového skuteč-
ně levně, proč byste se patlali s re-
cyklováním odpadů. 

Mikroplasty nemají moc 
společného z odpadem. 

Dost často se zaměňuje pro-
blém mikroplastů s problémem 
odpadů. Je to bohužel omyl, jde 
o dvě velmi odlišné věci, i když 
je každá z nich závažná.

Mikroplasty jsou droboučké 
úlomky plastů, které vznikají po-
užíváním plastových výrobků, 
nebo jsou přímo takto vyrobeny. 
Jsou menší než 5mm, ale většina 
z nich je do 0,5 mm velikosti. 

Existují 3 zásadní zdroje mi-
kroplastů. První z nich je kos-
metika, která je přímo vyrobena 
s drobnými částečkami plastů. 
Další je pak oblečení z umělých 
materiálů – při nošení i praní se 
uvolňují úlomky a vlákna, kte-
rá pak končí ve vodě. Posledním 
zásadním zdrojem mikroplastů 
jsou pak pneumatiky – jak jezdí-
te, pneumatiky ubývají, a tento 
odřený materiál je právě mikro-
plast. 

Problém mikroplastů je, že se 
dále nerozkládají – neshnijí, ne-
zrezaví, jen dále rozlamují. Za-
tím nevíme, co to udělá s příro-
dou, ale mikroplastů je převážně 
v oceánech podle odhadů asi 
250 tisíc tun. 
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Tento trend je globální a pokud by 
to bylo necháno jen na volné ruce 
trhu, neměla by recyklace žádnou 
šanci. Pokud se ve vás teď vaří krev, 
že je to tedy ekonomický nesmysl, 
uvědomte si prosím, že bez zásahů 
státu by bylo normální pouštět splašky na ulici nebo do řeky, střílet březí 
laně a já nevím, co ještě – někdy prostě stát pravidla mít musí, protože dlou-
hodobě by jen ekonomický pohled na svět měl zdrcující výsledky. 

Naštěstí, naše svozová společnost Sompo a.s. zatím nemá problém plas-
ty prodat, dokonce je dnes jejich cena nejvyšší, kterou u Sompa pamatuje-
me – za 1kg vytříděných bílých PET (které mají největší cenu) se dnes pla-
tí 20 Kč. Třídění odpadu proto má pořád smysl, a jsem rád, že to děláte.

Vysoká produkce se projevuje bohužel i u nás plnými kontejnery, 
které stále nestačí produkci – stále ještě si můžete objednat a nechat 
přivézt popelnice na plast, papír a bioodpad, pokud máte zájem. Měs-
to není schopné dále zvyšovat množství kontejnerů ve veřejné sběrné 
síti, řešení je právě jen v těchto individuálních popelnicích. Využijte 
této možnosti. 

Je jich dokonce tolik, že každý 
z nás za rok sní nebo vypije cca 
5g mikroplastů. To je jako bys-
te za rok snědli jednu kartu do 
bankomatu. 

38. ročník běhu O kolo Sv. Anny
a 35. ročník běhu Pod Modříny 2021

Letošní běhy, pořádané už tolik let, kolik je uvedeno v nadpise, černovic-
kým rodákem Petrem Matiáškem, se konaly za vrtkavého počasí. Děti si 
získaly přízeň nebes a ani nekáplo. Ale dospělí absolvovali po nočním lijá-
ku závod v rozbahněném a také, vinou těžebních prací v lese, značně roz-
bitém terénu. Výkony byly jako vždy obdivuhodné. Uvažme, že nejstarší 
účastník, bezmála osmdesátiletý Jan Svoboda při své 14. účasti proběhl trať 
v čase jen o čtvrt hodiny delším než půlhodinový (29:50) téměř padesátiletý 
vítěz Jaroslav Vítek. A před výkony všech žen ve věkovém rozpětí od 12 do 
68 let nezbývá než smeknout. Druhý a třetí v cíli byli Milan Souček mladší 
(1977, čas 30:36) a Michal Štohanzl (1985, čas 31:39). Mezi ženami zvítězila 
celkově 14. Nikola Pípalová (1993, čas 38:31) před Annou Liškovou (2003, 
čas 41:53) a Helenou Vavrušovou (1961 a běžela už 9krát!, čas 42:53).
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V sobotu 31. 7. běželo a dokončilo všech 65 běžců, v neděli 1. 7. pak 
všech 66 závodníků. Podle míst narození je vidět, jak celorepubliková 
bývá každoroční účast. Škoda, že mezi dětmi jsou málokdy místní, i když 
loňský ročník byl zrovna výjimkou. Tradičně přijíždějí hojně závodit 
vnoučata rodáků. Třetí generace domácích, kteří se většinou odstěhovali 
do větších měst, sem zajíždějí na prázdniny. Dokládají to výsledkové ta-
bulky. Také proto je uveřejňujeme na důrazné přání jedné z babiček kom-
pletní. Prý to přespolním udělá radost a po Černovicku se pídí. Možná 
i u místních rodičů a školáků vyvolají větší zájem. Letošní vyhlašování 
výsledků a obvyklá tombola darů od několika místních sponzorů nemoh-
lo být jako každoročně v parčíku u sokolovny, ale u fotbalového stadionu. 
Tudíž je i fotografi e závodnického souboru neobvyklá. Příští rok na shle-
danou, vítáni budou i diváci!  JT 

BĚHY POD MODŘÍNY 2021
Modřinky do 6 let Modřínci do 6 let
1 Bošková Zuzana Praha 0:43 1 Klimpera Matěj Kolín 0:54
2 Pešková Šárka Pelhřimov 0:44 2 Lafant Jakub Praha 0:57
3-4 Zapiór Lucie Palma de 

Malorca
0:45 3 Lorenc Čeněk Praha 0:59
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3-4 Nemravová Marie Tábor 0:45 4 Štohanzl Václav Praha 1:03
5 Jiroušová Kiki Tábor 0:55 5 Sláma Karel Praha 1:06
6 Petráňová 

Kristýna
Praha 1:05 6 Schollaert Filip Praha 1:19

7 Vejdová Eva Č. Budějovice 1:09 7 Němec Tobiáš Praha 1:25
8 Pokrupová Janina Č. Budějovice 1:14 8 Míka Václav Pelhřimov 1:30
9 Charette Sofi a Havl. Brod 1:14 9 Buček Adam Praha 3:03
10 Nemravová 

Veronika
Tábor 1:19 10 Němec Matyáš Praha 3:44

11 Nemravová 
Kateřina

Tábor 1:19 11 Vejda Vítek Č. Budějovice 3:49

12 Šolcová Laura Praha 1:25
13 Sokolová Anežka Pelhřimov 1:53
14 Hoblová Lucie Praha 2:12
15 Jiroušová Míša Tábor 2:13

Holky 7–10 let Kluci 7–10 let
1 Nádvorníková 

Alice
Děčín 2:02 1 Škrleta František Jindř. Hradec 2:05

2 Moravová 
Zuzana

Jihlava 2:07 2 Kotek Matěj Pelhřimov 2:11

3 Kobzová Marta Kadaň 2:11 3 Pokrupa Pavel Zlín 2:11
4 Kobzová Lada Kadaň 2:14 4 Lafant Petr Praha 2:25
5 Zapiór Anežka Náchod 2:21 5 Zapiór Daniel Palma de 

Malorca
2:30

6 Petráňová Klára Praha 2:22 6 Holakovský Jan Praha 2:32
7 Škrletová Naďa Jindř. Hradec 2:31 7 Klouzal Jan 

Bartoloměj
Praha 2:52

8 Chudlařská 
Monika

Tábor 2:35 8 Kořínek Jiří Praha 3:35

9 Bartošová 
Izabela

Praha 2:37

10 Padruňková 
Izabela

Praha 3:35

Juniorky 11–17 let Junioři 11–17 let
1 Klimperová 

Adéla
Praha 4:22 1 Chudlařský 

Adam
Tábor 3:27

2 Trejtnarová Anna Praha 4:42 2 Morava Marek Jihlava 4:08
3 Holakovská Marie Praha 5:11 3-4 Pešek Jindřich Pelhřimov 4:16
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4 Pešková Eliška Pelhřimov 5:13 3-4 Morava Jan Jihlava 4:16
5 Šašková Natálie Praha 5:15 5 Bartoš Michal Praha 4:19
6 Klouzalová Anna Praha 5:16
7 Světelská Hana Ústí nad Labem 5:20

Ženy Senilní míle
1 Štohanzlová Jana Klatovy 4:12 1 Matiášek Petr Černovice 8:06
2 Petráňová 

Romana
Praha 5:14 2 Škrleta Jan Starý Šaldorf 12:43

3 Jozífková Lea Pelhřimov 5:47
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XIII. Koolečkárna 
2. října 2021 

Koolečkárna je cyklistická vyjížďka krajinou Černovicka s možností 
volby délky trasy v průběhu putování. Trasa od 5 km do 45 km je naplá-
nována jako sobotní vyjížďka pro malé i velké, pro jednotlivce, skupiny 
i rodiny. 

Průběžný start je v sobotu 2. 10. 2021
od 8.00 do 9.00 od základní školy v Černovicích. 

Cíl bude na Rekr. stř. Lhotka do 17.00 hod. 
Účastnický poplatek činí 20 Kč. 

Na cestování vezměte správně (předpisově) vybavené kolo, helmu, tu-
ristickou (nebo jinou) mapu (či jinou orientační pomůcku), kterou budete 
potřebovat (popisem tras budete vybaveni na startu), tužku a papír, něco 
jídla na cestu, vše zbytečné, co nepotřebujete atd. Veselá mysl a dobře při-
pravené svaly jsou podmínkou úspěšného putování. Na Lhotce bude mož-
no zakoupit malé občerstvení. 

!!!!!!!!!! Všichni startují na vlastní nebezpečí !!!!!!!!!! 

Abychom mohli pro všechny účastníky připravit drobnou upomínku 
a účastnické listy zasílejte prosím nezávazné přihlášky (vrácenky) nej-
později do 30. září 2021 na adresu: Radek Hůlka, Mírová 518, 394 94 
Černovice 

Případné dotazy tamtéž nebo na tel. 724 434 359 
případně na E-mail: kooleckarna@tiscali.cz 

další informace možno nalézt též na www.pssvidnik.wz.cz 

Pořadatelé z PS Svidník Černovice srdečně zvou všechny zájemce!

2. října 2021
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Čertovické setkání na Černovickém tržišti

7. srpna 2021 se sešli členové Jihočeského klubu Obce spisovatelů, aby 
uvedli do prodeje knihu Jany Dohnalové Čertovické povídání. A to v rám-
ci již patnáctého ročníku tradičních městských slavností s názvem Čer-
novicko se baví.

Tato kniha je sice určená převážně dětem, ale i mnohý dospělý v ní na-
jde jisté kouzlo, protože kniha Čertovické povídání by měla být přede-
vším knihou „pro radost a potěšení“. Zejména pak pro malé čtenáře, kteří 
si tu přijdou nejvíce na své díky přiloženým omalovánkám, které vytvo-
řila ilustrátorka a spisovatelka Nina Roubíková, autorka knih Díra a horo-
rově laděného příběhu Jemčinská bestie.

Karel Kopš – známý producent, autor a režisér desítek fi lmů pro Čes-
kou televizi, držitel několika českých i mezinárodních ocenění, který na-
točil seriály jako Labužnický dějepis anebo Utajená řeč peněz, polil knihu 
šampaňským a popřál jí mnoho šťastných čtenářů.

O knize pak promluvila její korektorka a zakladatelka Jihočekého klu-
bu Obce spisovatelů Hanka Hosnedlová – v současnosti pracující jako pu-
blicistka na volné noze. Uvedla knihu jako „Pohádkové vyprávění, kde 
defi lují čerti, vodníci, víly, rytíři a nechybí ani utajené poklady. Odkaz 
na známé pohádky připomínají i různé dějové atributy jako fenomén tří 
bratrů, neopětovaná láska víly k člověku, nesplněné dané sliby, ztracený 
a znovu nalezený princ či neuváženě pronesená přání. A nejednou v nich 
vystopujete i nenásilné vstupy moderní doby. Avšak na rozdíl od vlídných 
českých pohádek ne vždy jsou tyto příběhy uzavřeny obvyklým dobrým 
koncem. Rozhodně není náhodou, že některé z nich připomínají spíš po-
věsti než tradiční pohádky, aby tak vytvořily jakousi záměrně tajemnou 
nadstavbu postrádaných černovických bájí.“

Celé setkání bylo vlastně poděkováním všem, co se na knize podíleli 
a bez kterých by jen těžko vznikla. Jako dík za spolupráci obdržel každý 
zúčastněný od autorky lahev šampaňského a originální „omalovánkovou“ 
tašku, na které si mohl vybarvit obrázek převzatý z ilustrací zmiňované 
knihy. Tři „omalovánkové“ tašky a tři lahve šampaňského byly také ukry-
ty v šesti dalších výtiscích knihy „Čertovické povídání“ v podobě speciál-
ního losu s daným symbolem, coby bonus k této knize.

Celé setkání pak hudebním vstupem s akordeonem zakončil František 
Tylšar alias Jahodový básník, předseda Jihočeského klubu Obce spisova-
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telů, kapitán týmu Literáti, který se stal držitelem bodových rekordů v TV 
soutěži „Co na to Češi“, ale také textař a hudebník. Pro něho to byla záro-
veň velká premiéra, protože na harmoniku do té doby hrál jen s kapelou 
Řehečské kvarteto a černovická prezentace byla jeho prvním veřejným 
sólo vystoupením. Pro diváky vymyslel i malou soutěž a kdo rozpoznal 
melodii ze známého fi lmu, mohl získat jednu z knížek, které vydal Jiho-
český klub Obce spisovatelů. Štastným vítězem se v tomto případě stal 
starosta města Jan Brožek.

Poté následovala na přilehlém stánku tříhodinová autogramiáda, kde 
hosté z Jihočeského klubu Obce spisovatelů podepisovali své knihy.

Také ilustrátorka Nina Roubíková sem přivezla svou hororovou knihu 
Jemčinská bestie, František Tylšar rozložil na stůl železničářské povíd-
ky, ale i svou nejnovější publikaci pro děti Pohádky – nepohádky, Han-
ka Hosnedlová knížku rozhovorů s jihočeskými kulturními osobnostmi. 
Kmotr Karel Kopš nabídl zájemcům titul Následky manželství z lásky, 
knihu která vyšla před třemi lety a zabývá se mezilidskými vztahy.  

Pro mnohé spisovatele to byla vůbec první návštěva Černovic u Tábora, 
takže tu svou premiéru slavil nejen František Tylšar se svou harmonikou, 
ale i ostatní zúčastnění. Čertovické povídání tudíž pro ně znamenalo ne-
jen knihu, na které se podíleli, ale i knihu při níž objevovali nové, nečeka-
né a mnohdy i pohádkové věci – a to nejen na papíře.  Jana Dohnalová

zleva: K. Kopš, starosta města  J. Brožek, korektorka H. Hosnedlová, 
F. Tylšar, J. Dohnalová, Š. Palčovič, ilustrátorka  N. Roubíková

foto: Tylšarová
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Připomenutí oslav 50. výročí založení
SDH Černovice (1926)

V časopise Černovicko č.4/2021 byl uveřejněn článek, věnovaný novin-
kám z hasičského archivu – účetnictví za první tři čtvrtě století sboru. Na 
str. 15 je mj. uvedeno „Při slavnostním cvičení 26. července téhož roku 
(50. výročí založení sboru, o kterém se jinak žádná zpráva nezachovala) 
se vydalo …“. Ačkoliv se dosud podrobnou zprávu k oslavám 50. výročí 
nepodařilo nalézt, přesto stručný popis existuje. Je uveden v publikaci Fr. 
Šedivého k výročí šedesáti let sboru dobrovolných hasičů v Černovicích 
1876–1936, nazvané „Památník SDH v Černovicích u Tábora“. Zde na str. 
32 a 33 k roku 1926 autor doslovně uvádí: 

„R. 1926 vyžádal si zvýšenou činnost sboru. Mělo se oslavit jeho jeho 
padesátileté trvání. Župa pomohla stanovením sjezdu do Černovic, a sbor 
usnesl se tak učiniti veřejným cvičením a poplachem. To se stalo 26. čer-
vence r. 1926. Téhož dne za účasti četných cizích sborů vyšel průvod 
z „Modřínové aleje“, šel na náměstí, kde vyslechl přednášku župního do-
zorce br. J. Pazdery „Snahy a cíle čsl. hasičstva“ a uděleny byly diplomy 
za padesátiletou práci ve sboru br. Al. Křížkovi, Janu Pohanovi a A. V. 
Hrdličkovi, bohužel tehdy již těžce nemocnému. Župa po té vykonala val-
nou hromadu. Odpoledne přihlíželo četné obecenstvo zdařilému cvičení 
a poplachu. Pochvalou neskrblilo. Sbor byl fotografován a potom roz-
proudila se v zahradě „Obecního domu“ přátelská zábava, která věneč-
kem byla zakončena. 

Před touto oslavou doporučil jednatel členům, aby svůj majetek pojišťo-
vali u Hasičské pojišťovny. Jednání o přestavbě hasičského skladiště, kte-
ré též oslavě padesátiletí předcházelo, dovedeno k cíli. Občanská záložna 
v Černovicích převzala na sebe stavební náklady 7 000 Kč. Koncem květ-
na již pozváno členstvo na předání skladiště, které se pod protektorátem 
městské rady konalo. Záložně vysloven povinný dík a zvolen slavnostní 
výbor, kterému stál v čele podvelitel Frant. Šedivý. (*) 

Dne 26. června vykonal přehlídku sboru a bezpečnostního zařízení 
v obci zem. hasičský dozorce br. V. Hanek. Jeho jsou slova, která do pa-
mětní knihy sboru zapsal: „S potěšením shledávám vše v náležitém pořád-
ku a přeji sboru mnoho zdaru v další činnost“.

Dne 22. srpna zemřel dlouholetý starosta a čestný člen sboru br. A. V. 
Hrdlička. Sbor s těžkým bolem naplněným srdcem vyprovodil zesnulého.
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Ačkoliv se jedná o stručný popis, může být vodítkem pro případné dal-
ší bádání a vyhledávání památek. Zejména, uvědomíme-li si že v r. 2026 
to bude již 150 let od založení SDH. Doba do tohoto výročí se může zdát 
dlouhá, ale čas plyne velice rychle, bude-li snahou si činnost sboru kom-
plexně připomenout a důstojně oslavit.

(*) Pravděpodobně se jedná o přepis. Tč. byl podvelitelem Vrat. Šedivý. 
Frant. Šedivý byl čestným členem, a to teprve od r. 1929 za svoji pocho-
dovou píseň věnovanou sboru.

Jan Podhola
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Očkování v Očkovacím centru
Nemocnice Pelhřimov

Ve čtvrtek 19. srpna bylo ukončeno očkování proti onemocnění Co-
vid-19 ve velkokapacitním Očkovacím centru KD Máj Pelhřimov. Poté 
se veškerá vakcinace přesunula do Očkovacího centra Nemocnice Pelhři-
mov, které se nachází v prostorách lékařské pohotovosti, v přízemí dět-
ského oddělení při vstupu z ulice Slovanského bratrství 710. K očkovací-
mu centru zavede klienty přehledné viditelné dopravní značení. 

Očkování v Nemocnici Pelhřimov bude probíhat vždy: 
Očkování dětí ve věku 12–15:  úterý a pátek: 8.00–12.00 hod.
Očkování dospělých a dětí od 16 let:  pondělí a čtvrtek: 7.30–11.30 hod. 
  12:30–15.00 hod.
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Nemocnice Pelhřimov žádá všechny, kteří jsou zaregistrováni k očko-
vání o dodržování termínu a času, který si zvolili pro očkování proti one-
mocnění Covid-19. Ve vakcinačním centru stráví jen nezbytně nutnou 
dobu, která je potřeba k vlastnímu očkování a současně nebude docházet 
ke kumulaci, a tím zvýšené koncentraci osob. Zároveň Vás chceme infor-
movat, že očkovací látky jsou vždy v dostatečném množství distribuová-
ny na počet registrací v daném termínu. 

V případě dotazů kontaktujte informační linku, která je určena pro oč-
kovací centrum 565 355 102 nebo 731 619 186, případně e-mailem na 
ocnempe@ocnempe.cz. 

Nemocnici Pelhřimov navštívil Dieter Morszeck. 
Jeho nadace podporuje stavbu dětského oddělení

Významná návštěva zavítala v úterý 20. července do pelhřimovské ne-
mocnice. Delegace v čele s panem Dieterem Morszeckem, zakladatelem 
neziskové nadace, si prohlédla klíčový investiční projekt výstavby mo-
derního pavilonu, který roste v bezprostřední blízkosti pavilonu akutní 
medicíny.

Zázemí v nové budově najde řada ambulancí a oddělení včetně dětského 
oddělení, na jehož výstavbu věnovala nadace Dietera Morszecka fi nanční 
dar ve výši dvou milionů EUR. „Rozhodnutí o podpoře výstavby nového 
pediatrického oddělení v pelhřimovské nemocnici bylo jasné. Vždy jsem 
byl velmi spokojený se spoluprací s českou Rimowou, která byla srdcem 
našeho koncernu. Velmi jsem si rozumněl se zodpovědným a spolehli-
vým pelhřimovským týmem, a tak podpora a fi nancování dětské zdravot-
ní péče na Pelhřimovsku je poděkováním pro zaměstnance a jejich rodiny 
a děti,“ řekl k věnování štědrého daru vnuk zakladatele Rimowy, Dieter 
Morszeck, jehož nadace podporuje v současné době řadu projektů např. 
výstavbu nového křídla v dětské nemocnici v Kolíně nad Rýnem nebo fi -
nancování Národního centra pro nádorové onemocnění v Heidelbergu. 

Prohlídky stavby, která roste doslova před očima, se dále zúčastnili 
Vladimír Kozler, generální manažer společnosti Liwa CZ, Vladimír No-
votný, náměstek hejtmana Kraje Vysočina pro oblast zdravotnictví nebo 
Soňa Měrtlová, vedoucí odboru zdravotnictví Krajského úřadu Kraje Vy-
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sočina. „Panu Morszeckovi jsme ukázali, jak postupují práce v druhém 
nadzemním podlaží, kde bude sídlit právě dětské oddělení - ambulance, 
jednotka intenzivní péče a lůžková jednotka. Velmi si vážíme podpory 
nadace, protože nové oddělení přinese větší pohodlí nejen pro dětské pa-
cienty, ale i pro jejich rodiče. Vítanou novinkou bude prostorná terasa, 
které bude součástí dětského oddělení. Celý pavilon bude splňovat ener-
getickou úsporu, příjemné pracovní prostředí a především v něm pacienti 
získají zdravotní péči na maximální možné úrovni,“ sdělil ředitel Nemoc-
nice Pelhřimov Michal Kozár. 

Přátelská návštěva byla završena poděkováním a předáním upomínko-
vých předmětů štědrému dárci, Dieteru Morszeckovi, a zároveň pozván-
kou na další setkání. 

Práce jdou podle harmonogramu
Práce na současné nejvýznamnější investiční akci pelhřimovské ne-

mocnice jdou podle harmonogramu. Dělníci aktuálně pracují na výstavbě 
monolitické konstrukce třetího nadzemního podlaží s tím, že na přelomu 
září a října by mohla být budova kompletně postavena. „Tím dojde ke zde-
montování současných dominant stavby, dvou věžových jeřábů a začne 
se s pokládkou střechy, montáží oken a dalšími činnostmi, které zajistí, 
aby byla budova připravena na zimu,“ informoval Petr Adam, náměstek 
HTS Nemocnice Pelhřimov. Podle něj budou nejtěžší práce uvnitř objek-
tu. „Začne se pracovat na omítkách, rozvodech vzduchotechniky, vody 
a topení. Dojde k vylití podlah, které bychom chtěli stihnout do konce to-
hoto roku,“ dodal náměstek HTS. 

Stavba ve výši 591 milionů korun bez DPH, a jejímž investorem je Kraj 
Vysočina, probíhá za plného provozu nemocnice, ale tím že roste tzv. na 
zelené louce, nijak významně neovlivňuje současný provoz zdravotnické-
ho zařízení. 

Členění nového pavilonu
1. PP:   garáže
1. NP:   vstup, recepce, ambulance
2. NP:  dětské oddělení 
3. NP:   gynekologicko-porodnické oddělení
4. NP:   neurologické oddělení
5. NP:   technické zázemí a strojovny vzduchotechniky 
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Zdroj: Nemocnice Pelhřimov 
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Městská knihovna Černovice
z nových knih

Pro dospělé
Murray D. – Šílenství davů
Králíček V. – Titanic
Klostermann K. – V ráji šumavském
Falář J. – Vzpomínky na válku v „Jugošce“
Váňová M. – Zapomeň na minulost
Špitálníková N. – Svědectví o životě v KLDR
Oliva K, Rosák J. – Slovo nad zlato
Pittnerová V. – Selský chléb
Camus A. – První člověk
Genova l. – Poslední věta
Pospíšilová J. – Pod palcem
Charlesová J. S. – Pařížská knihovna
Javořická V. – Obrácení
Vondruška V. – O svobodě myšlení
Skácel J. – Naděje s bukovými křídly
Mareš P. – Na vlčí stezce
Malý L. – Lyceum
Simonová T. – Lilie pro nevěstu
Pelikánová K. – Letní grilování
Pittnerová V. – Jak se žilo
Košťálová R. – Francouzská šlechta v českých zemích
Cartland B. – Domluvený sňatek
Saganová F. – Čtyři hrany srdce
Reavley B. – Co oči nevidí
Babička vypravuje

Pro děti
Wichová H. – Vítejte v lese
První počítání
Kdo vyrůstá na farmě ?
Kdo se toulá po zahrádce ?
Roční období se Sárinkou a Tedíkem
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Tip na knihu

Kniha o tichu
Nejosobnější kniha autora. Píše v ní o svých lás-

kách, vzletech, pádech i radostech. Příběhy z ce-
lého světa o zvláštních náhodách, které se stávají, 
o věcech mezi nebem a zemí, o tichu a vnitřním 
tajemství.

„Sama se poskládala podle toho, koho jsem po-
tkal. Neobyčejné lidské osudy inspirovaly nejen 
mé psaní, ale i můj život.“

Josef Formánek (16. 6. 1969, žije v Českém 
středohoří), autor osmi knih: Prsatý muž a zloděj 
příběhů, Létající jaguár, Mluviti pravdu, Umřel 
jsem v sobotu, Úsměvy smutných mužů, Syn větru a prsatý muž, Dvě slo-
va jako klíč, Kniha o tichu

V. Šenoltová

Černovičtí dobrovolní hasiči
zvou do svých řad 

děti z Černovic i okolí (od 6 do 15/18 let)
k celoroční dobrodružné

hasičsko-záchranářské činnosti.
Úvodní schůzka bude ve středu 8. září v 17 hod. 

u čern. hasičské zbrojnice.
Zájemci, přijďte i se svými rodiči. 

Jaroslav Řeháček
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Svěcení nového vozidla SDH Černovice. 

Dne 10. června 2021 převzal SDH Černovice nové hasičské vozidlo. 
O jeho technických parametrech informoval velitel sboru v minulém čísle 
časopisu Černovicko (č.4/2021), proto se jim nebudu věnovat. Omezím se 
jen na připomenutí slavnosti, která později následovala.
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Bylo to v sobotu 4. července 2021, kdy v odpoledních hodinách proběh-
la slavnost svěcení vozidla, kterou za účasti starosty města, funkcionářů 
HZS, členů SDH a velkého počtu diváků provedl černovický kněz Augus-
tin Ján Grambal.

Jan Podhola

Život tropí hlouposti a my je fotografujeme 32.

Zde již dlouho nikdo nenastupoval ?
Jan Podhola
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Klábosilův noční přesun 
XXVIII. ročník se koná 1. října 2021

Hlavní linkou letošní putování bude „Podzimní té-
matika“ ………… „Domácí přípravu“ (jako vloni, 
předloni…) tedy zaměřte na toto roční období. Je je-
nom na Vás, jakou formu si pro její ztvárnění vybere-
te a po zápisu nám „PODZIM“ ukážete nebo předve-
dete. Vaše vystoupení bude posouzeno a zahrnuto do 
celkového hodnocení!

Klábosilův noční přesun je skupinový noční pochod lesnatou krajinou 
Černovicka. Připraveno je osm tras v délce přibližně od 10 do 33 kilome-
trů (10, 14, 16, 20, 25, 28, 30, 33). Skupinka po vysazení na neznámém 
místě musí určit svou polohu a podle mapy zvolit trasu přesunu přes dané 
kontrolní body, na kterých plní různé úkoly, 

… a nebo …
zapojí své „navigace“, na startu dostane souřadnice kontrolních bodů, 
přes které se vydají vstříc nočnímu putování (obdoba geocachingu). Sami 
si zvolí délku trasy podle počtu projitých bodů. 

Prezence je v pátek 1. 10. 2021 od 18.45 do 22.00 na stanovišti startu 
a cíle na Lhotce (jako v předchozích letech) cca 5 km na východ od Čer-
novic. (Z Černovic pojede na místo startu zvl. autobus v 19.50 hod. z ná-
městí. Případní zájemci o tuto přepravu uvedou požadavek na vrácenku.) 

Cíl bude, jak je již známo, na Lhotce. Zde obdrží každý účastník ve-
čeři a účastnický list. Pro případné dospání je možno využít nevytápěné 
chatky (za poplatek), popřípadě další prostory a okolí. Nutno ale tento po-
žadavek uvést na vrácenku. Vzhledem k omezenému počtu míst, zvažte 
prosím nutnost přespání. 

Startují 3 až 5 členné skupinky (pouze doporučení) od 10 let (v každé 
skupince je nutná účast osoby starší 18 let). 

Startovné činí 150 Kč pro dospělého a 120 Kč pro děti a mládež (do 
18 let). Peníze se budou vybírat u prezence. Členové PS Svidník platí po-
lovic. 

S sebou vezměte turistickou (nebo jinou) mapu, kterou budete potřebo-
vat, ! baterku !, kompas či buzolu, (pokud si chcete bloudění užít a ověřit 
si znalosti z oblasti orientace a práce s mapou, zanechte doma všechny 
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navigační systémy) (v případě účasti na geocachingu jsou naopak NAVI-
GACE nutné), OP, tužku a papír, šátek na oči (při cestě na start si účastní-
ci zakryjí oči), něco jídla na noční bloudění a ranní vstávání, vše zbyteč-
né, co nepotřebujete atd. + čtěte úvod pozvánky, Pokud budete chtít v cíli 
přespat, vezměte určitě spacák a karimatku!!! 

Sledujte aktuální epidemiologickou situaci a zařiďte se dle momentál-
ních nařízení (roušky …) Ď 

Doprava na místo konání akce je vlastními prostředky. 

!!!!!!!!!! Všichni startují na vlastní nebezpečí !!!!!!!!!! 

Závazné přihlášky (vrácenky) zasílejte nejpozději do 29. září 2021 
na adresu: Radek Hůlka, Mírová 518, 394 94 Černovice u Tábora 
Případné dotazy tamtéž nebo na tel. 724 434 359
případně na E-mail: klabosil@tiscali.cz 
další informace možno nalézt též na www.pssvidnik.wz.cz nebo  

Pořadatelé z PS Svidník Černovice srdečně zvou všechny zájemce – 
noční pochodníky 

°° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° °° 
V rámci tohoto pochodu je opět připravena noční (večerní) procházka 

vhodná pro rodiče s dětmi. 
Délka této trasy je asi 5 km od základní školy v Černovicích. (bez před-

chozího přihlášení) 
Prezence a start je 1. 10. 2021 od 19.00 do 20.30 hodin od základní 

školy v Černovicích. Vezměte dobré boty (do lesa) a sebou !!! baterku !!!, 
tužku a papír na zapsání odpovědí na několik úkolů, které vás cestou če-
kají, dobrou mysl a pohodičku na putování. 

Startovné je dobrovolné. V cíli bude malé občerstvení (špekáček, čaj, 
…) a mimo to možnost zakoupení dalších pochutin všeho druhu. 

V případě zájmu je možno zajistit dopravu zpět do Černovic. 
–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–+–

… poděkování patří všem, kteří pomáhají ……… DÍK !!! 
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